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w tym roku rolnicy gminy Polkowice 
zjechali w niedzielę, 3 wrze~nia, do Sobina, 
by owocami swojej pracy i wspólną zabawą 
uwieńczyć caloroczny trud. 

Rol"lctwo w naszej gmttlk ... 
... ma do~ specyficzny charakter Cnaj

słabsze gleby w województwie)) aktualnie 
znajduje się w fazie przekształceń. Ogólna 
powierzchnia utytków rolnych wynosi 6, 5 
tys. hektarów, z czego okolo 3 tys. na1ety 

Plon, niesiemy plon ... 

Doż 
do Agencji Własn~i Rolnej Skarbu Pań
stwa. Indywidualne gospodarstwa rolne są 
do~ mocno roidrobnione, ~rednia wiełkoSć 
jednego gospodarstwa wynosi około 5 ha, 
choć jest tet kiJka większych o powierzchni 
przekraczającej 50 ha. 

Tegoroczne plony rolnicy gminy Polko
wice mogą zaliczyć do do~ć udanych. Głów
ne zbota plonowały w granicach 30 q / ha, 
najlepiej ~ pszenica - 40 q / ha. Poza 
produkcją ro~linną rozwija się równiet zwie
rzęca, a szczeg6ln1e hodowla trzody chlew-
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TYGODNIK 
nej. Spada jednak w ostatnich latach pogło
wie krów. 

O godzinie ll''''w k~ele pw Sw. Mi
chała w Sobinie odbyła się msza dotynko
wa. Po jej zakończeniu wieniec, niesiony 
przez członkinie zespoŁu folklorystycznego 
Soblnlanie, w asykie pocztu sztandarowe
go OSP, wyruszył w stronę Gminnego ~rodka 
Kultury, by dołączyć do delegacji dotynko
wych przybyłych z Innych wsi. 
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burmistrz EmilIan Stańczyszyn, przyjął od 
starostów chleb, upieczony z tegorocznej 
mąkl, sól oraz bukiet zlotony z kłosów zbót 
zebranych w czasie tniw. 

S~ród piętnastu wsi naszej gminy na 
Dotynk1 przybyły reprezentacje sze~du z 
nich, mianowlde - Jędrzychowa, Komor
nik, Pieszkowlc, Polkowic Dolnych, Suchej 
Górnej I Soblna. Nie zabrakło tet owoców 
pracy połkowlcklch działkowiczów. W su-

GD1inne'95 
Tuż po godz. U-tej ... 

... korowód wieńców, prowadzony przez 
Orkiestrę Górniczą ZG .Połkowlce· oraz sta
rostów Dotynek Gminnych wkroczył uro
czyście na płytę boiska. Starostą był mie
szkaniec Sobina Zbigniew Leńczuk, którego 
gospodarstwo ma ponad 45 ha powierzchni; 
Staro~clną ~ Urszula Wieliczko z Suchej 
Górnej prowadząca ogólnorolne gospodar
stwo o powierzchni 15 ha, specjalizująca się 
w chowie bydła mlecznego oraz produkcji 
ro~innej. Gospodarz Dotynek Gminnych, 

mie na specjałnie przygotowanych ławach 
stanęło siedem wieńców. Najbardziej oSpie
wanym był wieniec delegacji sobińsklej -
na ludową nutę i z humorem. On tet zwy
dętył w konkursie na najlepiej zaprezento
wany wieniec dotynkowy. Za nim znalazły 
się ex aeqvo wieńce z Suchej Górnej I Pra
cowniczych Ogrodów DZiałkowych, trzeci 
był wieniec Komornik. 

Przez ca1y czas trwania Imprezy mow 
było oglądać stoiska z tegorocznymi pIona
mi zebranyrni przez rolników naszej gminy, 
a takle z wydawnictwami szerzącymi oSwia
tę rolniczą· 

Na scenie wystąpiły zespoły ludowe ze 
Sclnawy I Przedmo~da. Tańcem, ~plewem I 
ludowym humorem rozbawiły licznie zebra
ną pubłiczno~. Wystąpi! tet bardzo orygi
nalny Magie Band czyli człowiek-orkłestra. 
Jak sam powiedZIał jego sprzęt muzyczny to 
skład ki1ku przedmiotów utytkowych (np. 
walizka Jako perkusja). Brakowało [flko le
warka, ale zabawa była niez1a. Podobnie Jak 
podczas poprzednich imprez motna bylo 
pojetdZić bryczką lub poskakać w zamku. 

Niewątpliwą atrakcją Dotynek były po
kazy stratackle, a szczególnie ratownictwo 
drogowe. Widok karoserII samochodu ciętej 
specjalnymi notycarni niemal jak kartka pa
pieru wywołał dute wratenie na pubLiczno
ści podobnie jak lanie wody z drabiny wy
suniętej na wysoko~ć kilku pięter. 

W przedwleństwle jednak do poprze
dnich imprez, które odbywały się przy upal
neJ pogodZie, tym razem bylo chlodno I 
wietrznie, ale nie padało. Wszystkich roz
grzał jednak zespół Masters z Blalegostoku. 
W rytmie disco polo zabawa trWała jeszcze 
kilka godzin. 

Urszul4 Romaniuk-Kowalska 
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Magazyn 
Miedziowy 

• Zarząd KGHM Polska Miedt SA podjął 
decyzję o utworzeniu spółki cywilnej o ro
boczej nazwie Poliklinika Zagł~bia Mie
dziowego. W jej skład wejdą Dolno~Iąska 
Spółka Inwestycyjna, Towarzystwo Ubezpie
czeń Wzajemnych .Cuprum", i KGHM PoI
ska Mledt SA, jako stu procentowy wła~ci
ciel. Zakład ten będzie opiekował się nie 
tylko załogą .Polskiej Miedzi", ale I mie
szkańcami regionu za ~rodki uzyskane w 
ramach umów cywilno-prawnych z podmio
tami dysponującymi ~rodkami na opiekę zdro
wotną. W~ród personelu GHSZOZ odżyły 
nadzieje na bardziej motywacyjny system 
wynagradzania. 

..... Zakładamy, że w "owo utworzo
"ym zakladzU koszty t przycbotly będą 
się zerowały. Nte liczymy na zyskI, ale 
na samoft1la1lsowa1lte ushlg. Występu· 
jącjako właJdcte~ będztemy zawsze "delt 
możIJwo§(wsparcla "owej spólJd - stwier
dził Stanisław KraJewski, wiceprezes ds. pry
watyzacji i restrukturyzacji KGHM SA. 

• Wojewoda legnicki spotkał się z człon
kami Zarządu i Rady Nadzorczej .Polskiej 
Miedzi·. Zdaniem wojewody kombinat mie
dziowy powinien Inwestować w międzyna
rodowe centrum handlowe "Krzywa" oraz 
zespół rekreacyjno-rehabilltacyjne, które mia
łoby powstać w Polkowicach. Tymczasem, 
wzorem poprzedniego zarządu Kombinatu, 
obecny również wyznaje pogląd, że KGHM 
powinien inwestować w przedsięwzięcia ro
kuJące szybkie zyski. Wymienione przedsię
wzięcia do takich nie należą. Zgodzono się 
natomiast, że pomoc .Polskiej Miedzi" w 
rozwiązywaniu problemów związanych z 
dzialalno~cią sponową na terenie wojewódz
twa legnickiego jest Istotny i powinna być 
kontynuowana. 

• Prezydium Sejmowej Komisji Przekształ
ceń WIasnoklowych do nadzoru nad pry
watyzacją ,PolskieJ Miedzi' wytypowało po
sła Ryszarda Zbrzyznego. W ubiegły czwar
tek na temat prywatyzacjI miedziowej spółki 
Ryszard Zbrzyzny ze swymi zastępcamilIen
rykiem Pawlakiem i Romanem}aslńsklm oraz 
Zbigniewem Rewollńskim, członkiem pre
zydium tego związku rozmawiali z mini
strem przekształceń własno~ciowych Wie
sławem Kaczmarkiem. Związkowcy przed
stawili swoje poglądy co do przyszłego kształtu 
spółki I terminów uwłaszczenia załogi. 7 
września minister Kaczmarek, co zapowie
dział wcze~njej, spotkał się z członkami Za
rządu I Rady Nadzorczej KGHM Polska Mledt 
SA na temat aktualnej sytuacji w firmie I 
płanów jej prywatyzacji. 

• Na Londyńskiej Giełdzie Metali nastąpi
ły niespotykane dotąd zawirowania ceno
we. Mimo wojny w byłej Jugosławii ceny 
z10ta nie tylko nie wzrosły, ale nawet spa
dły. Kilka dni temu za uncję płacono nie
wiele ponad 381 dolarów, najmniej od trzech 
miesięcy. Srebro staniało do poziomu 525 
centów za uncję. Deałerzy nie wiedzą jakle 

będą kolejne ruchy. Ich zdaniem wszystko 
załeży od tego, co będzie działo się w No
wym Jorku. PonIżej 2900 dołarów za tonę 
płacono w miniony poniedziałek za miedt. 
Pojawiły się prognozy o możliw~i dalszej 
obniżki cen tego metalu. Specjali~cl zaJmują
cy się analizą rynków finansowych I surow
cowych twierdzą, że mled:t będzie miała 
dobre wsparcie dopiero na poziomie 2840 
dolarów. 

• W miniony wtorek w siedzibie KGHM 
Polska Miedt SA odbyła się konferencja pra
sowa poświęcona produkcji z10ta i srebra. 
Na pytania dziennikarzy odpowiadał prezes 
,Polskiej Miedzi' dr Stanisław Siewierskl. 
Gośde zwiedzlli również HM ,Głogów' I 
walcownię ,Cedynia'; Szerzej o tym wyda
rzeniu wewnątrz numeru. 

• Podczas spotkania przewodniczących 
ZZPPM ZG "Polkowice" i ZG ,Sleroszowice' 
z przedstawideLamI Zarządu KGHM Polska 
Miedt SA związkowcy przedstawili swoje 
obawy związane z procesem restrukturyza
cji "Połskiej Miedzi' a szczególnie pIanami 
związanymi z ewentualnym połączeniem obu 
tych kopalń. PrzewodnIczący obydwu orga
nizacji ZWiązkowych w obecno~d Ryszarda 
Zbrzyznego zażądali pisemnej analizy sensu 
tej fuzjI, a przede wszystkim pelnego zabez
pieczenia interesów pracowniczych. Osta
teczną decyzję związkowcy podejmą po otrzy
maniu tych dokumentów. 

Ruszają "zielone 
szkoły" 

w niedzielę, 10 września br., wyjeż
dża z Polkowic do Rogowa k. Mrzeżyna 
pierwszy turnus "zielonych szkół". Przez 
trzy tygodnie dzieci z SP nr 4 oraz Ję
drzychowa i Suchej Górnej będą wypo
czywać i uczyć się nad morzem. Powrót 
przewidziany jest na 30 września w go
dzinach popołudniowych. Następne wy
jazdy odbywać się będą kolejno: II tur
nus - od 1 do 21 października, III - od 
22 października do 11 listopada i IV 
(sanatoryjny) - od 12 listopada do 2 
grudnia br. 

Akademia Rolnicza 
bliżej Polkowic 

W Zespole Szkół Mechanizacji Rol
nictwa w Chróstniku powstanie mia Aka
demii Rolniczej we Wrocławiu. Będą to 
dzienne zawodowe studia inżynierskie 
na kierunku inżynieria środowiska. Roz
poczęcie I semestru planowane jest na 
26 lutego przyszłego roku. Program na
uczania zostanie przystosowany przez 
pracowników naukowych AR do potrzeb 
i specyfiki województwa legnickiego. 
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Idą zmiany i 
podwyżki ... 

Od 19 sierpnia br. obowiązuje roz
porządzenie Krajowej Rady Radiofonii i 
Telewizji dotyczące opłat abonamento
wych za używanie odbiorników radiofo
nicznych i telewizyjnych. Z opłat zwol
nieni są m. in. inwalidzi I grupy, osoby 
powyżej 75 roku życia, osoby niesłyszą
ce, niewidome, inwalidzi wojenni i kom
batanci oraz osoby, które otrzymują stały 
zasiłek z pomocy społecznej. Wzrastają 
jednocześn'e opłaty - za używanie ra
dia do wysokości 2, 40 zł. i telewizora 
(lub telewizora i radioodbiornika) do 7. 
00 zł. Podwyżki te obowiązywać będą od 
1 stycznia 1996 roku. 

Nastąpiły również zmiany dotyczą
ce rewaloryzacji rent i emerytur oraz 
zasad ich ustalania. Ustawą z 6 lipca 
(Dz. U. nr 95 z 19 sierpnia) Sejm ustalił 
m. in., że tzw. procentowy wskaźnik prze
ciętnego wynagrodzenia - obecnie 93 
% - będzie podwyższany o 1 punkt pro
centowy przy każdej kolejnej waloryza
cji, aż do osiągnięcia 100 proc. wyna
grodzenia. 

•.. oraz ulgi. 
Natomiast ustawa z 29 czerwca br., 

która weszła w życie 24 sierpnia, obni
ża stawki podatku z tytułu nabycia spad
ku lub własności w drodze zasiedzenia. 
Wprowadza również możliwość ulgi mie
szkaniowej (dotyczy mieszkań poniżej 
110 m kw. powierzchni) oraz określa 
warunki jej udzielenia. 

(ulaJ 



Czy węgiel brunatny zastąpi miedź? 

Szukając perspektyw 
Wprawdzie złota rud miedzi, decydujące o obliczu I bogactwie 

naszego regionu wyczerpią się dopiero za 30-40 łat, jut dz~ nalety 
szukać perspektyw rozwoju dla Zagłębia Miedziowego. Właśnie lO 
perspektywiczne myślenie sprawUo, te w Legnicy zorganizowano 
międzynarodową konferencję .Przyszłość regionów górniczych", 
która odbyła się w dniach 3-5 września br. Wzięło w niej udział 
ponad 100 osób, wśród nich przedstawiciele ministerstw: technolo
gii I gospodarki oraz ochrony środowiska z Brandenburgii. 

W czasie konferencji pojawiły się dwie koncepcje zastąpienia 
przemysłu miedziowego. Pierwsza to eksploatacja bogatych złót 
węgla brunatnego znajdujących się w naszym regionie oraz budowa 
elektrowni korzystających z tego paliwa. Druga to stworzenie na 
poradzieckim lotnisku w Krzywej międzynarodowego centrum prze
wozów towarowych. Przeciw pierwszej koncepcji przemawia nie
wyobratalna wręcz degradacja środowiska naturalnego, jut I tak w 
skatonego w stopniu niesłychanym. Dodatkowym problem jest fakt, 
:te planowana autostrada A-3 przebiegać ma przez tereny węglono
śne. Klopoty z Krzywą to przede wszystkim brak inwestora, który 
zainwestował by wielkie środki w lotnisko pozbawione odpowie
dniej infrastruktury. 

Z perspektywy kilkudziesięciu lat mniej watne jawi się jaką 
alternatywą zastąpiony zostanie przemysł miedziowy. Bardziej istot
ne jest to, te prowadzone sa prace nad restrukturyzacją gospodarki 
województwa, :te administracja rządowa I samorządowa chcą wraz z 
przemysłowymi potentatami opracowywać perspektywiczne plany 
rozwoju regionu. Wszyscy bowiem zdają sobie sprawę, te nie mote 
się w legnickim powtórzyć los wOjewództwa walbrzyskiego, gdzie 
zapomniano o tym, It węgiel kiedyś się skończy ... 

das 

Tegoroczna wojewód7..ka inauguracja roku S7.kOlnegO 1995/96 
odbyła sIę w]ędczychowie. w nowo wybudowanej szkole. 

Inauguracja w Jędrzychowie 
W Inauguracji wzięli udział wojewoda legnicki, Ryszard Mara

szek i wojewódzki kurator oświaty, Krzysztof Kostrzanowskl. Obiekt 
oddany został do utytku po trzech latach od momentu podjęcia 
decyzji o budowie szkoły. Prace projektowe i koncepcyjne trwały 
półtora roku, tyle samo czasu pochłonęła budowa. Efekt jest olśnie
wający - szkoła jest przestronna, jasna, nowocześnie wyposatona. 
Najważniejszy jednak jest fakt, te jest to szkoła integracyjna, w 
której mogą uczyć się dzieci w pełni sprawne i te, dla których los nie 
był tak łaskawy. Jak powiedział Edward Skowron, dyrektor jędrzy
chowskiej szkoły .będzie ona niosla nowe wyzwania dla uczniów, 
nauczycieli I rodziców. Nikt jednak nie chce z tych wyzwań rezy
gnowaĆ.· Gazeta Polkowicka :tyczy z okazji nowego roku szkolnego 
wszystkim uczniom, tak szkoły w Jędrzychowie, jak i innych szkół w 
Gmlnle Polkowice spokojnej pełnej sukcesów I pozbawionej stre
sów naukI. Oby do wakacji! 

19/1995 

Hucznie obchodzili lubinian1e 700-lecie swego 
miasta. Turniej rycerski, pokazy lotnicze i loty 
nad miastem dla kilkuset szczęśliwców, kon
certy muzyczne i pokazy sztucznych ogni, dys
koteka i festiwal piwa - atrakcji było co nie
miara i nawet dżdżysta i chłodna aura nie od
straszyły lubinian, którzy licznie przybyli na 
lotnisko Aeroklubu Zagłębia MiedZIowego. 

Na zdjęciu: Turniejowi rycerskiemu, który 
otwierał cały festyn, przyglądał się goszczący 
tego dnia w Lubinie Lech Wałęsa. 

Fot. A. lech. 

WIELKI TURNIEJU MIĘDZYGMINNY 
odbędzie się w dniu 9 września 1995 roku. 

Uroczyste rozpoczęcie turni 1fJ<Q9 ie się o godzinie 1330 

na stadionie POKSiR ~b ó" i q9JqIl ul. Kopalnianej 4. 

w ;mprezii~.~rnmaą' udzijJ< .rzef!it iciele gmin: 
C II O C I a n 6 w • m' .~W @ 'f/ . .. e. Gr, łJ o c I c e • 

R a d wa ' I ~e0J. o, k o w I c e. 

Reprezentacje gmin proszą o liczne p zyłJycie i doping swoich faworytów. Turniejowi 
będą towarzyszyły liczne imprezy sportowe i artystyczne oraz konkursy dla dzieci i 
dorosłych. Organizatorzy zapewniają wiele niezapomnianych wrażeń i miłe spędze
nie sobotniego popołudnia. 
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Na rozslaju dróg, po wyj~u z Mosko
rzyna, skręcamy w prawo, by poznać hIsto
rię następnej wsi na trasie naszej wędrówkI. 

Guzlee przed wojną nosiły nazwę Gu-
51tz, a podczas wojny - Shenfeld. Zmiana 
nazwy wsi (podobnie jak I poprzednich mleJ
scowcś:l) podyktowana była prawdopodobnie 
zabezpieczeniem przed działaniem obcych 
wywiadów. 

Za czasów niemieckich .•• 
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SREBRNY PC> I ENT.AT 
Jeszcze dwa lata KGHM Polska M1edi nie produkowała 

metali szlachetnych. Szlam anodowy, otrzymywany w wyniku 
elektrorafinacji miedzi w hutach głogowskiej I legnickiej, zawie
rający niemalą ilość srebra, a także złota I platynowców sprzeda
wany był m.in. do Belgii, Niemiec I SzwecJI, jednak gros trafiało 
do szoplenickiej hury metali nieżelaznych. Tam wytapiano z 
niego metal Dor'e, który trafiał do hury w Trzebinl, gdzie nastę
powała rafinacja srebra i odzysk zlota. 

Od rozruchu technologicznego wydzlalu metali szlachetnych 
w HM "Głogów" mijają w tych dnlach dwa łata. Koszt tej inwesty-

cji wraz z całym systemem zabezpieczeń szacuje się na 22 mln 
USD. Docelowo ma być tam produkowane 1050 ton srebra 
rocznie. 
- W tym roku moż,za spodziewać się około 500 kg złota i 
950 ton srebra, które wyprodukuje KGIIM Polska Miedź 
s.t - oznajmił podczas wtorkowej konferencji prasowej dr Stani
sław Siewierski, prezes zarządu "Polskiej Miedzi". Wcześniej 
uczestnicy konferencji zwiedzaj i HM "Głogów" i waJcownlę "Ce
dynla". 

Walcownia uruchomiona została w 1979 roku. Początkowo 
planowano utworzenie dutego kompleksu miedziowego, podobnego 
do głogowskiej huty. Prace w niej rozpoczęto od zakupienia 
belgijskiej licencji Contirod na produkcji walcówki miedzianej. 
Do procesu ładowane są katody miedziane z HM "Głogów" i 
,.Legnica". Katody te są w sposób dągły topione. Przetopiona 
miedi jest odlewana w pasmo o przekroju o przekroju 120 na 60 
mm, które następnie w temperaturze 850 stopni jest walcowane 
w 15 klatkach walcowniczych "Kruppa" osiągając końcowy efekt. 

W małej, z zewnątrz niepozomej, hali produkowana jest 
walcówka miedziana o średnlcy 8 mm, będąca półproduktem dla 
całego przemysłu kablowego w Polsce oraz zachodniej I polu
dniowej Europy. W dalszym procesie technologicznym "cedyń-

ska" waJcówka przedągana jest przez diamentowe oczka juŻ 
bezpośrednlo w fabrykach kabłowych. Dla wyobrażenia właśd
wośd miedzi powiem, że nasza rodzima walcówka o wspo
mnianej średnicy dągniona jest, na ostatniej klatce przy prędko
ści 23 metrów na sekundę, do przekroju nawet 50-100 mikro
nów. Bardziej obrazowo przekazując, jest to 4 tony walcówki. 
Oczywistym faktem jest, że walcówka jest odpowiednio trawio
na powierzchniowo przez utlenianiem a następnie woskowana 
i foliowana. Tak przygotowany "cedyński" półprodukt jest goto
wy do odbiorcy. Na zdjędach prezentuję drogę procesu techno
logicznego. 

Konferencja prasowa z udziałem dziennikarzy krajowych i 
zagranicznych poświęcona była przede wszystkim produkcji 
zlota i srebra. Na pytanIa dziennikarzy odpowiadał prezes 
Stanisław Siewlerskl.. Dziennikarze, szczególnie d, którzy po 
raz pierwszy zobaczyli procesy technologiczne pytali najczę
śdeJ o szczegóły techniczne. Mnie najbardziej Interesował pro
ces prywatyzacji "Polskiej Miedzi", w perspektywie którego stoi 
przemysł miedziowy. 

-• Jest wola ministra przekształceń wu,snoJciowycb -
stwierdził prezes Slewlerski - aby proces ten w ,.Polskiej 
Mied%i· ro%poc%q~. Również laka wola jest %e strony Za
rządu KGllM. Proces ten byłby % pewnołdq bardziej %aa
wansowany, gdyby nie trudnołd w wypracowaniu osta
tec%tlej ustawy o prywatyzacji ~ komercjalizacji. W prze
ciwnym przypadku muslelibyJmy powrócić do ustawy, w 
której jest zapis, że pracownicy mogą uzyskać do 20 pro
cent akcji preferencyjtrycb. Czyli innymi słowy musieliby 
zapłacić 50 procent %a ka:t~ akcję. Nowa ustawa %akłada 

przydział pracow,likom do 15 procent, jednak %a darmo. 
Biorąc pod uwagę %asobnoJ~ pracowników zdajemy sobie 
sprawę, że ta nowa ustawa stwarza realne szanse UC%eSI
nlc%etJia %ałogi w prywaty%acji.Aktual1lie %oslał stworzo
ny dobry klimat do prywatyzacji, który musi by~ poparty 
faktami. Innymi slowy, jdU będzie realna szansa wspo
"mlanycb 15 procent uwu.s%c%enta %ałogi .Polskiej Mie
dzi" to osobUcie gwarantuję, że proces prywatyzacyjny 
przeblega~ będzie w sposób prawidłowy, bez wstrząsów 
społec:rnycb % zadowoleniem dla wWciciela I %ałóg.· 

s 

Prezes Slewierski wspomniał rÓwnlet, że aktualnie w KGHM 
trwają przygotowania do wydobywania rudy miedzi z cienkich 
pokładów sięgających grubość nawet 1,5 metra. Wszystko wska
zuje na to, że produkcji odpowiednich wiertnic podejmie się 
jedna z firm w RP A, skąd niedawno powr6clła delegacja Zarządu 
"Polskiej Miedzi" z dr Siewiersklm na czele. 

Tekst I %dJęcla.: 
Alulrzej Lecb 
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W dzisiejszym cyklu prezentujemy państwu dyrektora Polkowickiego Inkubatora Przedsiębiorczośd 
Marka Buczmę, z którym rozmawiał Adam Orczykowskl 
PO GODZINACH 

Pizza % ~f'eS%C%111dem emoc1i 
Pana hobby? 
Bardzo lubię wędkować. Niestety ze wzglę

du na moją pracę mam na to coraz mniej czasu. 
Staram się jednak po południu od czasu do 
czasu wyskoczyć na ryby, choć jak każdy węd
karz wie, popołudnie nie jest najlepszą porą na 
wędkowanie. Drugim moim konikiem, z którego 
niestety musiałem zrezygnować, była akwary
styka. Już od małego uwielbiałem hodować ryb
ki. Nie wiem dlaczego, ale mam bzika na punk
cie rafkoraiowych i zawsze w akwarium próbo
wałem stworzyć coś w tym stylu. Niesamowicie 
piękna jest ich kolorystyka, wszelkie koralowce 
i ryby pływaj~ce w wśród nich są bajecznie 
kolorowe. Własnie taki obraz powinien oglądać 
czlowiek. Z reguły jest niestety inaczej, nasze 
życie najczęściej jest szare. Być może to jakieś 
wewnętrzne pragnienie innego lepszego bardziej 
kolorowego swiata. Tęsknota za utraconym ra
jem, nie wiem. 

Oprócz tego uwielbiam bawić się z moimi 
dziećmi. Szczególnie z moim trzy i pół letnim 
synem, który coraz więcej zaczyna rozumieć. Po 
pracy jest to dla mnie nie niesamowity relaks, 
całkowite odprężenie psychiczne. Lubię również 
wyjeżdżać z całą moją rodziną na grzyby, cho
dzić z nimi po lesie. Kiedy byłem młody zbiera
łem różne szczątki prehistorii. 

Wielką moją pasją były wszelkie zjawiska 
nadprzyrodzone, nie wyjaśnione i niesamowite 
na przykład sprawa zaginionej Atlantydy. Tkwi 
we mnie jakaś detektywistyczna żyłka. Uwiel
biam wyjaśniać wszelkie niesamowite historie. 
Coraz więcej się o nich dowiadywać, no chocoy 
sprawa piramid budowanych przez Basków za
mieszkujących północną Hiszpanię, dlaczego 
oodobne budowle wznosili Egipcjanie czy Azte
kowie. Bardzo lubię czytać, a także gotować. 

W takim razie jaką książkę przeczytał 
Pan ostatnio? 

moż nie przeczytałem ale coraz bardziej 
interesuje mrue Biblia, która opisuje czasami 
zaskakujące fakty. 

Jeżeli chodzi o kuchnię? 
Lubię gotować. Szczególnie preferuje kuch

nię.włoską takie potrawy jak spagetti, pizza. Co 
więcej, smakuje to mojej rodzinie. Na przykład 
moja żona stwierdziła, że w przyrządzaniu piz
zy osiągnąłem mistrzostwo. 

Nie myślał Pan o założeniu pizzeri? 
Szczerze mówiąc to myślałem. Jednak, 

praca którą obecnie wykonuję, najbardziej mi 
Odpowiada. Właśnie to zajęcie jest zgodne z 
moimi kwalifikacjami i zamiłowaniem. Wy
maga ode mnie sprytu i szybkiego działania, 
niekiedy poruszania się w chaosie. To wszyst
ko bardzo mi odpowiada. 

Dlaczego? 
Krótko mówiąc mam już taki charakter. 

Zawsze lubiłem działać szybko, energicznie i 
zdecydowanie. Czasami niektóre moje posunię
cia trzeba potem jeszcze dopracować, doszlifo
wać ale właśnie taki już jestem. Zresztą to już 
nie pierwszy rok zajmuje się tymi sprawami. 

Co w tej pracy jest dla Pana najbar
dzieJ pociągające? 

Dreszcz emocji, odrobina stresu. Ta chwila 
kiedy już wszystko się zrobi, dopnie na ostat
ni guzik i czeka na reakcję, decyzję inwestora 
i wtedy właśnie dostaje się ten sygnał, że 
wszystko w porządku ~ że on w to wchodzi. 
Miłe Jest także, kiedy burmistrz lub rada gminy 
móWi, że dobrze działamy. Wtedy człowiek 

odczuwa wewnętrzne zadowolenie, wie, że zrobił 
wszystko na co go stac i to jest przyjemne. 

Lubi Pan dreszcz emocji. Jak w takim 
razie przeżył Pan maturę? 

Mówiąc szczerze to tylko ten pierwszy dzień 
był dla mnie okropny. Niesamowicie bałem się 
języka polskiego. W ogóle zasnąłem dopiero o 
trzeciej nad ranem, a obudziłem sięJ'uż o szóstej. 
Pamiętam jak dziś, sięgnąłem wte y jeszcze po 
książkę z różnymi epokami i nie wiem dlaczego 
odrzuciłem ją nie zaglądając do środka. Powie
działem sobie, że jakoś to będzie i poszedłem na 
egzamin. Już na miejscu niesamowicie się ba
łem. Przed otworzeniem koperty na przemian 
oblewały mnie raz zimne, raz gorące poty. Moja 
twarz przybierała wszelkie możliwe kolory od 
czerwonego po przez wszystkie odcienie zieleni. 
Dopiero jak przeczytano pytania cale to zdener
wowanie opadło. Bodajże z trzech pytań potrafi
łem odpowiedzieć na dwa i tak jakoś przeszła 
cała matura. Dostałem wtedy chyba trzy plus i 
było to dla mnie niesamowite osiągnięcie 

Dlaczego? 
To znowu jest wina mojego charakteru. W 

szkole wszystkie moje wypracowania pisałem 
na piętnaście minut przed dzwonkiem i dlatego 
dostawałem najwyżej tróję. Dopiero w studium 
nauczyłem się spokojnie pisać, czytać każdy tekst 
kilka razy, nie abym pisał z błędami ortogra
ficznymi,jednak zawsze przez ten pośpiech mia
łem problemy ze stylistyką. 

Pana ideał kobiety? 
Moja żona tylko i wyłącznie. Ma metr szeŚĆ

dziesiąt cztery wzrostu i jest blondynką. To jest 
kobieta mego życia. Jeżeli chodzi o charakter to 
jesteśmy zupełnie przeciwnymi biegunami. Ona 
jest cierpli'!l'a, opanowana, nie żebym ja nie był 
taki, jednak w jej wydaniu wygląda to zupełnie 
inaczej. Dzi~ki temu wspaniale się uzupełnia
my w małżenstwie. Naszym wspólnym, nie wiem 
czy można to nazwać hobby, są dzieci. O nich 
moglibyśmy rozprawiać godzinami? 

Pana pierwsza miłość? 
Pamiętam to jak dziś. Dziewczyna miała 

na imię Agnieszka. J właśnie z nią wiąże się 
ciekawa historia. Wszystko zaczęło się gdzieś 
ood koniec ósmej kłasy. Zaczęliśmy się spoty
kać. Nie można tego było nazwać chodzeniem 
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ze sobą ale spotykaliśmy się to w moim to to 
w jej domu. Wtedy też mieliśmy zdawać do 
szkół średnich. Ja zdecydowałem się na Tech
nikum Górnicze w Lubinie i właśnie w tym 
momencie pokłóciliśmy się. Rozstaliśmy się w 
nienajweselszej atmosferze. Zdałem egzami
ny i przyjęli mnie do szkoły. Pamiętam do tej 
pory, jak dowiedziałem się, że to właśnie jej 
ojciec jest tam dyrektorem. Gdy spotkaliśmy 
się twarzą w twarz na korytarzu nie wiem kto 
był wtedy bardziej przestraszony, ja czy on. 
Szczerze mówiąc, przez to jak się nasłucha
łem opowiadań starszych kolegów o tym jak 
niektórzy nauczyciele mszczą się czasem na 
uczniach, którzy im podpadli, to na prawdę 
bałem się przez pierwszy miesią chodzić do 
szkoły. Wszystko zakończyło się jednak do
brze i do tej pory czasami się z tego śmieję. 

Jaki najbardziej szalony swój pomysł 
pan pamięta? 

Byłem wtedy harcerzem. Jeszcze przed 
ślubem wraz z żoną pojechaliśmy na obóz, ja 
jako obozny zgrupowania. Wraz z kolegami 
wymxśleliśmy że pokażemy dzieciakom w jaki 
sposob zjeżdża się na linie. Powiesiliśmy tę 
linę w skos od jednego drzewa do drugiego w 
taki sposób, żeby można było na niej zjechać. 
Nikt nie chciał się zgodzić i ja robiłem tu. 
prawie jak zawsze, za kr6lika doświadczalne
go. W rezultacie okazało się, że lina jest za 
wysoko przywiązana do jednego drzewa. Do 
ziemi brakowało mi jakip.ś pół metra. Z niesa
mowitą siłą przygrzmociłem w to drzewo. 
Wyglądało to identycznie jak w bajkach ry
sunkowych. Objąłem je jak niedziwiedż i zje
chałem w dół. Odkąd pamiętam bylem pierw
szy do takich eksperymentów albo ja, albo 
mój kolega Lucek. 

Teraz też zdarza się być panu takim 
królikiem doświadczalnym? 

Nie teraz jestem już bardziej ustatkowany. 
Jeżeli była by teraz taka możliwość 

przenoszenia się w czasie, to w której 
epoce chciałby się Pan znaleźć i kim być? 

Chciałbym zobaczyć życie Jezusa. Poznać 
poszczególne fakty. Nie chciałbym na pewno 
grać żadnej głównej roli. Być rycerzem, żoł
nierzem czy kimś w tym rodzaju. Wolałbym 
być raczej obserwatorem, człowiekiem mogą
cym na wszystko patrzyć z boku. Chciałbym 
móc przyglądać się powstawaniu całej naszej 
planecie Ziemi. Od i'ej ~ątków, a~ do na
szego wieku. Przysz OŚCI, wiadomo każdy jest 
ciekawy ale nie chciałbym znać całego swoje
go przyszłego życia. 

Jakiej muzyki lubi Pan słuchać? 
Lubię różne jej rodzaje. Polska muzyka 

moim zdanie jest bardzo dobra takie kapele 
jak Big Cyc czy ze starszych Lady Pank. Kie
dyś uwielbiałem zespół A-ha, ich wokalis~ 
miał niesamowite możliwości głosowe. Dla mrue 
głos jest takim samym instrumentem jak gita
ra czy fortepian i nie lubię jak ktoś krzyczy czy 
warczy do mikrofonu. Lubię również takie z7 
społy jak The Clannad czy Enya. Ich nagrarua 
są właśnie bardzo spokojne. Sam grałem kie
dyś na gitarze i śpiewałem w zespole "skat". ~ 
jakoś tak. Była to wtedy taka moda. W kaz. 
dym bądzi razie na pierwszym meetingu r.o: 
kowym w Polkowicach zdobyliśmy drugie aueJ
sce. 

Dziękuję za rozmowę. 
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Od lat forma i treść programu kopa/lltacb podziemllycb t, co jest oay-

szkolenia, dokształcaru.a i doskona- wiste, przestudlowallie t prze"lesle"te 
lenia zawodowego w wielu zakla- pew1lycb do~w1(f(lcZe1ł 7114 7laSZ zak/a
dach naszego miedziowego koncer- dowy gnl1lt. Z IIIktm 7lastawttmle1n tam 
nu niczym nie różni się od tego, jecbałem. Moje tlo§wladc%enta tryorma-

tyCZ7Je, które mógłbym wykorzysttl~ w 
który obowiązywał w latach poprze- przyszło$cI W ztlkresle zakladowej kom
dnich. Pomijając sporadyczne przy- p"teryzacjt miały jedynte $llIży~ jako 
padki, szkoleni spotykają tych sa- tecbnika wS/Jomagajqca tę dziedzinę. 
mych wykładowców, tę samą pro- Przede wszystkim 2,5 mieslęczlly pro
blematykę i wreszcie niczym róż- gram le/.:o szkole lila wykorzystywale1n 
niące się formy i metody. Tymcza- 'Ul studiowanie zagadnie,' zwlązanycb 
sem w Europie i świecie nastąpiły z kosztami". 
zasadnicze zmiany w metodach szko- Efektywny system 
lenia. Ludzie, którzy poprzez samo- zarządzania 
doskonalenie probują dogonić świat, kontrolą kosztów dla kopalń podZiemnych 
a jednocześnie potrafią sprostajć sta- był tematem pracy końcowej loż. Mariusza 
wianym przed nimi warunkom, mają Nosala i Jednocze~nie koncepcją dla pol-
szansę uczestniczyć w szkoleniu na ski ch kopalń mJedzl. 
światowym poziomie. Takie właśnie Podobnie Jak Jego 26 kolegów z rót-
centrum śWIatowego szkolenia znaj- nych stron ~wlata m1al do dyspozycji naj-
duje się w Szwecji. nowsze publikacje wszyslklch tegorocznych 

JEDYNY EUROPEJCZYK 
Program szwedzkiego szkolenia ukie

runkowany Jest w szczególno~d na górnic
two odkrywkowe I podziemne. Glównym 
jego celem jest wypracowanie odpowiednich 
technik górniczych. Szkolenia te prowadzo
ne są przez Centrum nCentek" działające 
przy Politechnice w szwedzkiej miejscowo
~ Lule. 
Rekrutacji dokonuje Ministerstwo Przemysiu 
I ambasada Szwecji w Polsce. Jedynym czło
Wiekiem nie tylko z naszego kraju, ałe także 
z Europy, który został wytypowany, był Ma
riusz Nosal, glówny Inżynier infonnatyki w 
ZG .,polkowice". 
- .Bylem mile zaskoczolly, że w/a§"te 
mllte wytyjJowa7lo do Luka. Wiele sły
$zak"" o tamtejszym Ce1llrum szkore
,,'owym I nie ukrywam - cbclalem kle
dyl tam pojecba~. Satysfakcja jest tym 
Większa, że po raz drugi zostal wytyfJO
wally pracow"lk z naszycb zakłtu/ów. 
POdob1l1e jak m6j poprzet/"Ik - Jerzy 
Ameryk - Z7lam doskOllale język aJ/giel
ski w mowie t pt~mte, co zresztq było 
POdstawowym wanmkle11l zakwallf/ko
Waliła się w ostatecZ7wj .rozgrywce" o 
miejsce do Szwecji". 

Uczestnlkiem mógł być przedstawiciel 
kraju wspólpracuJącego ze Szwecją na rót
nych plaszczyznach gospodarki. 

Program adresowany jest szczególnie 
do krajów rozwijających się, Jak I tych, gdzie 
doowladczenla Szwecji w danej dziedzinie 
moglyby być wykorzystane. 
- • Wtym kOllkret7lY'" przy/Jat/ku cbo
dzlło o do~wladcze7lta Szwedów w gór
"lctWie. Moim obszare11l zalllleresowań 
by ta ew/de71cja I kom rota kosztów w 

SpyrawDSI 
Nowym prezesem Dolnośląskiej Spół

ki Inwestycyjnej zostal Józef Spyra. prezes 
-Legmetu ~. Prezes Spyra Jest również 
Wiceprzewodniczącym Konfederacji Pra
codawców Polklch oraz przewodniczą
cym Naczelnej Rady Zalrudnienia dzla
łaJaceJ przy MinisterstWie Pracy. Spyra 
zastapu na stanowisku prezesa DSI Ka
Zimierza Stańczaka. który przcszcc.ll do 
znanego producenta komputerowo no
Wosądeckiego .Optimusa". 

(lias) 

kongresów górniczych. Udostępniono mu 
materiały znajdujące się w bibliotekach uni
wersyteckich, a także materialy dwóch naj
Większych koncemów zarządzających szwedz
kimi kopalniami BolIden Mine AB ()raz Z 
grupy kopalń LKAB Kirune. Jego promoto
rem byl prof. Gunnar A1mgren, Jedyny szwedz
ki specjalista w zakresie Inżynierii górniczej. 

"Praca zawiera/a podsłll"owa7lte 
dotychczasowych, Iwlatowych osiqgtllęt 
w zakresie systemów kOlii roll kosztów. 
I,,"yml słowy było to połqczenle syste
mu kstęgowo~cI koszt6w z systemem 
wew71ętrz"yrn kOlllrolt koszlów w za
kładzie (przedsiębiorstwte), kt6rego 
wy"tkl sq IIastawtolle IIa wew"ętrzlle 
sterowa"te kosztami zakłallu 

Nie wszystko dobre, co 
stosowane na Zachodzie 

Nie zawsze wszystko można przetrans
ponować na nasz grunt. Wladomo~d zdoby
te przez Mariusza Nosala potwierdzają, że 
nie ma uniwersalnych metod czy technik w 
zakresie konlfoli kosztów na ~wiecie. Szcze
gólnie warunki geologiczne uniemożliwiają 
stosowanie form I metod krajów zachodnich. 
Pamiętając, że na etapie planowania budże
tu należy uwzględnić wszelkie, pozornie ukryte 
zaklócenia należy znale:tć wlasną drogę tego 
systemu, aby usprawnić kontrolę kosztów. 
Miejmy nadzieję, że wladomo~d zdobyte 
przez uczestnika szwedzkiego kursu w znacz
nej mierze przyczynią się do usprawnlenia 
kontroli kosztów, bez których restrukturyza
cja I prywatyzacja .Polskiej Miedzi" nie ma 
szans powodzenia. 

A"drzej Lecb 

Milan w Lubinie! 
Ustaly wreszde spekulacje, gdzie zostanie r0-

zegrane rewantowe spotkanie I rundy Pucharu 
UEfA, w której piłkarze Zaglębia Lubin spotkają 
się z AC Milan. Zarząd lubińskiego klubu długo nie 
mógł podjąć decyzjI czy grać przy sztucznym 00wie
uenlu ale za to na obcym boisku, czy tet zagrać u 
siebie, rezygnują<; z transrni$ji teleWizyjnej w pone 
największej ogłądalno~. Zwvdę:tyła troska o kibi
ców I 26 wrze~nia o 13j() 'jedna z najlepszych 
jedenastek klubowych w hJstońl światowej piłki 
wybiegnie na boISko GómJczego Ośrodka Spono
wego w Lubinje. Na tej piłkarskiej uczde nie 
zabraknie tet z pewnOŚCią kibiców z Polkowic. 

tlas 
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Lwy 
w Zagłębiu 
Obejmujący swym zasięgtern Legni. 

cę, Lubin. I Głogów, czyli Zagłębie Mie
dzIowe, Lions Club .. Cuprum- stawia 
sobie za cel przede wszystkim dzlałal~ 
nośccharytatywną. Klub.Cuprum" zrze
sza 22 członków, ludzl, którzy zgodnJe z 
założeniami klubu wyróżniają się wyso
kim poziomem etyC'.mym, wywodzą sle 
z kręgów biznesu, nauld. kultury I sztuki. 
Wśród nich znajdują się takle osobisto
ści Jak Stan1s1aw Slewierski. prezes .. Pol~ 
klej Miedzi", Robert Raczyński, były 

prezydent Lubina, obecnie dyrektor od
działu PKO S,A. w Lubinie, Henryk Gaw
r~oł. znany przedSiębiorca czy Janusz 
BIelawski, światow ~ sławy ortopeda. . 

Lions Club powslal 78 lat temu w 
Chicago. w wyniku połączenia się kilku 
stowarzyszeń zrzeszających przedsiębior
ców prowad7..ących działalność charyta
tywną. Podstawowym celem klubu jest 
niesienie pOmocy osobom potrzebuJą
cym. prowadzenie działalności charyta
tywneJ w sferze ochrony zdrowia. opieki 
społecznej. oświaty I wychowania. Mot
tem klubu są slowa .. we serve - służy
my". Od 1925 r. jednym z głównych 
celów stała się opieka nad dziećmi ocie
mniałymi I niewidomymi. rdee klubu 
Lions (po polsku klubu Lwów) znajdo
wały wielu zwolenników na całym świe
cie. ObecnJe do tych elitarnych organi
zacji (czlonkiem Ltons Clubu mo~a zo
stać tylko w wyniku zaproszenia) nale~ 
ży blisko pó1tora miliona członków, ZTZe" 
szonych w ponad 40 000 indywidualnych 
stowarzyszeń, rozsianych po całym śWie
cie. W Polsce dziala 17 klubów groma
dzących ponad 800 członkóW. 

Nasz lokalny klub Lions .Cuprum· 
inaugurując swą dz1ałalno,.'ŚĆ, nie ustrzegł 
lę niestety atmosfery skandalu_ otói 

dwóch członków klubu. Mirosław B. 1 
Bolesław K. zamIeszanych Jest w afery 
gospodarcze I trwają sądowe procesy z 
"lIonsamI· w roll oskarwnych. Nie przy
sparta tu chwały. zwłaszcza gdy mówi 
sIę o wysoklm poziomie etycznym człon
ków klubu. Jak jednak dawali do zro
~mlenla podcza konferencjI prasowej, 
która miala miejsce 2 września w lublń
skim hotelu .BomaboI", prominentni 
członkowie klubu .Cuprum". w pr~y
padku potwierdzenia zarzutów. klub 
oczyści swoje szeregI. 

Rowerzyścj pO karty 
w najblitszą niedzielę zakończy się 

wspólna akcja II Programu Telewizji Pol
skieJ I GlówneJ Komendy Ruchu Drogowe
go. Przez dwa wakacyjne mJesiące na szkla
nym ekranie można bylo oglądać telewizyj
ne lekcje dla rowerzystów. Teraz nadeszła 
pora egzaminów na kartę rowerową, które 
przeprowadzą policjanci z drogówki. W 
naszym województwie punkty egzamina
cyJne będą otwarte w Legnicy, Lubinie, Gło
gowie, Jaworze I Złotoryi. W godz. 11-17 
każdy mote zdać egzamin I otrzymać kartę 
rowerową· 



Nowo uruchomiony 
Oddział Cuprum-Banku S.A. 
w Polkowicach zaprasza: 
Kompletna oferta usług bankowych dla 
osób fizycznych i podmiotów gospodarczych 
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Sp6łkĆ'1 z 0.0. 

Chcesz sprawdzić swojego partnera gospodarczego, uniknąć niepotrzebnych kłopotów finansowych: 

MY CI POMOŻEMY 
Firma "ESKORTA" Spółka z 0.0. w Lubinie, ul. M. SkłodowskieJ-Curle 182 prowadzi: 

- wywiadownię gospodarczą - bank danych o firmach, badanie ich wiarygodności 
oraz 

- inne usługi detektywistyczne. 

Polecamy nasze usługi. Świadczymy je profesjonalnie i rzetelnie. 

Ceny naszych usług zawsze negocjujemy. 

:': •• i!,. ltg 

zamieszcza 'Ogłoszenia 
i reklamy w Gazecie 
Polkowiękiej w cenie za 
1 cm2 

..; 0,40 zł, przy 
powtór~eniu upust 25%, 
przy kolejnym 50% ceny 
wyjŚCiowej. Pierwsza i 
ostatnia strona 50% drożej. 
Przykładowo: 1 str. formatu 
A4 o pólU zadrukU 19 x 26,8 . 
cm kosztuje 203,60 zł, 
moduł o pOdstawie 6 x 6 cm 
Jest w cenie 1~,40zł lub 
12,5 x 13,5 cm --:- 67,50 zł; 

'" .' ... ," '* " , 
pośredniczy w 
umieszczapiu ogłoszeń i 
reklam oraz załatwianiu 
formalności z tym ' 
związanych w Gazecie 
Wyborczej, w Gazecie 
Robotniczej i Panoramie 
legnickieJ. Za naszym 
Pośrednictwem uzyskacie 
Państwo rabat! 

TARGI ' 
)' ~ 

'" KONSUMPCYJNE' 
, ,;, POLKOWICKlE PREZENTACJE 

~ <~ ". »: ~ .;&.; 

Targi obejmować będą" szeroki zakres dzlałalno~ prOdukcyJnej, 'usługowej 
oraz handlowej prowadzonej na lokalnym I)'f1ku. ' ,.' 
Targi mają na celu: ' 

• poinformowanie mieszkańców PolkowIc o działalnoścI lokalny~ podmIotóW 
gospbdarczych. • "" , ., 

:(. • ~" : .;:< . • • '.;?- '. ~... ':m..:-l:; 

• przedstawienie r:nl~zkańcom Polkowic lokalnej ofertY prodykt9wej," '; 
," ~ 

• zachęcenia mieszkańców Polkowic do korzystania z propozycji lokalnych 
podmiotów gospodarczych. w , 

) .~. ....$:Ą. ( .. ~' ..... 

, pREZENTACJE POLKOWICKlE są znakoml1ą okazj~ dla'podmiotów prowa:' 
dzących na lokalnym rYnku działalność gospOctarą:ą do zapr~ntowanla się 
przed mieszkańcami Polkowic. ' t,; , 

ZaInteresowanych wzięciem udziału w targach prosimy o kontakt z PolkowIc
kIm Inkubatorem Przedsiębiorczości pod nr tel. 45-OQ..49 wew. 115, 159. 

, ~ ~ ,~. :~ ~ &' .},:. o'" ~. 

, x \+>:iL: ,,. ~'h" WS7Vstklch zalnteres'owanvch . , 1. ~' .' J 
, serdecznIe zaprasZcUlJyll1 
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1·I~ł.ł;I~\\ l·ł.LI(ł."'I~I(18.J 
'~8LE"'IZ.JII(AIII~ł."'8.J 

11 wrzeAnia (poniedziałek) 
8.00 rozpoczęcie 
8.05 "Super Dzieciak" - film dla 

młodzieży 
8.50 "Afrykański duch" - bajka prod. 

USA 
9.00 "Zapylaj, a ja Ci odpowiem" 
9.10 Retransmisja z Mszy św. 
9.40 film fabularny 

11.30-17.30 przerwa 
17.30 rozpoczęcie 
17.35 Serwis informacyjny 

(powt6rka z piątku) 
17.50 "Zapytaj, a ja Ci odpowiem" . 
18.00 "Przystanek na Atlan!yku" ode. 7 

"Początek akcji - 2.00' 
18.30 Kid tricks ode. 3 "Tajemnica" 
18.50 "Za szklanym brzegiem"

magazyn poradnikowy 
19.05 film fabularny 

12 września (wtorek) 
17.30 rozpoczęcie 
17.35 Serwis informacyjny 
17.50 "Zimowy pociąg" -

bajka prod. USA 
18.00 "Przystanek na Atlantyku" ode. 8 

"lnfasu" 
18.25 "Kimba - biały lew" ode. 2 - serial 

anim. prod. USA 
18.45 "Nowoczesna kolej parowa" -

bajka prod. USA 
18.55 film fabularny 

13 wrzeAnia (jroda) 
8.00 rozpoczęcie , 
8.05 Teatr baśni - "Spiąca Kr6lewna" 
8.55 "Przygody świnki" - bajka prod. 

USA 
9.05 "Estradowiec Duffy" - bajka prod. 

USA 
9.15 "Zapytaj, a ja Ci odpowiem" 
9.25 film fabularny 

11.30-17.30 przerwa 
17.30 rozpoczęcie , 
17.35 Teatr baśni - "Kr6lowa Snicgu" 

)etell chcesz zamie~ć swoje oglosze
nie na łamach Gazety Połkowickiej w rubry
ce .Ogłoszenia drobne·, wypełnij czytelnie 
dutymi IIlerami ten kupon i prześlij bądt 

dostarcz osobiście na adres redakcji Gazety 
PolkowlckleJ, uJ. Górna 3/3, 59-320 Polko
wice. Ogłoszenie jest Ix.-zpłalnc.. 

........................................................................... .. y .... 
__________ -''='-1 

18.25 "Rumak Porkyego" - bajka prod. 
USA 

18.35 "Zapytaj, a ja Ci odpowiem" 
18.45 "Biblioteka poleca" 

(powt6rka z 6 września) 
18.55 film fabularny 

14 wrzejnia (czwartek) 
8.00 rozpoczęcie 
8.05 Serwis informacyjny 

(powt6rka z wtorku) 
8.20 "Porky milionerem" - bajka prod. 

USA 
8.30 Teatr baśni - "Piękna i Bestia" 
9.20 "Superman" - "Elektryczne 

trzęsienie ziemi" 
9.30 film fabularny 

11.30-17.30 przerwa 
17.30 rozpoczęcie 
17.35 Kid tricks - ode. 4 

"Magia czy moc?" 
18.05 Teatr baśni - "Calineczka" 
18.55 "Kawiarnia Porkyego" - bajka 

prod. USA . 
19.05 film fabularny 

15 wrzejnia (piłtek) 
17.30 rozpoczęcie 
17.35 Serwis informacyjny 
17.50 Teatr baśni - "Królewicz żaba" 
18.50 "Telegram dla Chloe" -

bajka prod. USA 
19.00 "Zapytaj, a ja Ci odpowiem" 
19.10 Magazyn kulturalny 
19.20 film fabularny 

IO 

Pierwsze zwycięstwo 
Drużyna Górnika Polkowice walcząca 

w trzeciej lidze wreszcie odniosła pierwsze 
zwycięstwo w tym sezonie. Zdecydowaną 
przewagę w meczu ze słabiulką Ravlą go
spodarze przypieczętowali trzema bramka
mi . Pierwszą już w 13 minucie zdobył Rybi
twa, kołejne dwie strzelił Karmelita w 59 I 
78 minucie. Ta ostatnia paclla z rzutu karne
go. Po tym spolkaniu Górnik awansowal na 
przedoslatnle miejsce w tabełi. Krok po kro
ku i ... kto wie? 
l. MOLO Jelcz ................. 5 ...... 13 .... 14:2 
2. KP .............................. 5 ...... 10 ...... 9:4 
3. Pogoń $wierz ............ 5 ...... 10 .... 10:6 
4. Pogoń $wieb ............. 5 ...... 10 ...... 8:5 
5. Krysztal ...................... 5 ...... 10 ...... 6:4 
6. Rokita ........................ 5 ........ 9 ...... 6:8 
7. Polonia ...................... 5 ........ 8 ...... 5:2 

. 8. Promień ..................... 5 ........ 8 ...... 7:6 
9. Orzel .......................... 5 ........ 7 ...... 5:6 

10. Lechia .. ...................... 5 ........ 7 ...... 5:8 
11. Karkonosze ............... 5 ........ 6 ...... 6:5 
12. Rawla ......................... 5 ........ 6 .... 5:10 
13. BIelawlanka ............... 5 .... .... 5 ...... 7:7 
14. Pogoń O .................... 5 ....... . 5 ...... 4:5 
15. Piast ........................... 5 ........ 5 ...... 4:6 
16. Kania ......................... 5 ........ 4 .... 5:11 
17. Górnlk .•••.••..••••.••.••. 5 ....... 3 ..... 4:9 
18. Slrzel1nlanka .............. 5 ........ O .... 5: 11 
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A iednak pobity 
Mowa o dotychczasowym rekordzie 20 

km trasy biegu o lampkę górniczą. Tego
roczny, 12 jut, zgromadził na starcie blisko 
70 zawodników z kilkunastu klubów krajo
wych I zagranicznych. Najlepszym tym ra
zem okazał się Jarosław Pcsta, który zwy
dę:tając w klasyfikacji generalnej ustanowił 
nowy rekord trasy wynikiem 1.01.17. 

Ostatecznie wyprzedził on Tadeusza 
ł.awickicgo z polkowickiego ogniska TKKF 
Start i Tomasza Kozłowskiego z Ol~nlcy. W 
kategorii kobiet zwyclę:tyła Wioletta Uryga z 
Kluczborka. 

Tegoroczny zwycięzca i rekordzista trasy
Jarosław Pesta. 

Przed głównym biegiem startowały dzied 
I mJodziet ze szkół podstawowych I ~re
dnich. Oto końcowe rezultaty w poszcze
gólnych kategoriach: 

Klasy 1-2 
1. Grzegorz Duda Magda Maszczyńska 
2. Paweł Sawińskl Ewa Dziatkiewicz 
3. Tomasz Runewicz Katarzyna Szprawka 

K.Iasy 3-4 
1. łukasz Saleta Justyna Przybylska 
2. Robert Faltyn Natalia Wołak 
3. Dawid Glemke Weronika Narwojsz 

Klasy 5-6 
l. Tomasz Pestrow!cz Maria Markiewicz 
2. Jacek Jasica Marzena Jubklewicz 
3. Tomasz Ko~clelny Basia Madziarczyk 

Klasy 7-8 
l . Krzysztof Saleta Agnieszka Zawadzka 
2. Lucjan Zdobyłak Renata Krzy:tanowska 
3. Sylwester Szewczyk Agnieszka Jupkiewicz 

Szkoły średnic 
1. Dawid Maskowski Emila Krzy:tanowska 
2. Piotr Pilch Emila Krzy:tanowska 
3. łukasz Stępień Dominika Praska 

Kopalniany turniei 
Tradycyjnie sekcja sportu kopalni ,Po

lkOWice" organizuje Oddziałowy turniej w 
piłce no:tnej o puchar dyrektora kopalnl. W 
tym roku do tej rywalizacji stanęło 16 zespo
łó~ reprezentujących ró:tne oddzialy ~rodo
wlska zakładowego. W Inauguracyjnym spo
tkaniu drutyna G-5 wygrała 6:3 z zespołem 
Z-21. W drugim pojedynku piłkarze z górni-

czo-mechanicznego oddziału GM-21 poko
nali zespół Z-31 at 7:1. Jako pierwsi na listę 
króla strzelców wpisali się Andrzej Wielo
górski z GM-21 z czterema j AndrLej Urban 
z G-S z trzema bramkami. Wszystkie mecze 
rozgrywane są we wtorki i czwartki na bocznef 
płycie boiska KS .GÓrnlk" od godziny 14.45. 

Szczypiornistki 
na start 

23 wrz~nia rozpoczynają się rozgrywki 
ligi makroregionu m10dziczek w plice ręcz
nej. W~r6d 13 startujących zespołów jest 
równiet deo:tyna polkowickiego Stowarzy
szenia Sympatyków Piłki Ręcznej "Cze
sław". Do 30 marca rozegrają dwie rundy 
spotkań. Pierwszy mecz już 23 wrz~nla. W 
Lubinie nasze m10de szczypiornistki spotka
ją się z rywalkami z Gubina. Mecz rozegrany 
zostanie w Lubinie. Kolejny mecz rozegrają 
na wyjetdzle w Lwówku Sląsklm. Trener 
zespołu Czesław Dzlatkiewlcz jest dobref 
my~łI, ponieważ dziewczęta bardzo solidnie 
przepracowały okres przygotowawczy. Przy 
okazji serdecznie dziękuję całemu zespoło
wi za pozdrowienia z obozu kondycyjnego. 

Bez lodowiska 
Po raz pierwszy w historii PolkowIc 

rozegrano otwarte mistrzostwa na łytworol
kach. Na starcie tej coraz popułarneJ dyscy
pliny stanęło nie~mialo kilkoro uczestników. 
Po zażanej walce na ostatnich metrach zde
cydowane zwycięstwo odniósł Grzegorz 
Mazur. Kolejne miejsca zajęli: 
2. Grzegorz Dominik 
3. Maciej Leńczuk 
4. Bartosz Le~niak 
5. Dariusz Biegun 
W klasyfikacji dziewcząt zwyciętyla Micha
lina Połańska, która ma nadzieję, te w przy
szłym roku doczeka się rywalek w tej bar
dzo widowiskowej dyscyplinie. 

Jeden ze zwycięzców I mistrzostw Poikowic w 
jetdzie na łyżworolkach . 
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MINI WYWIAD 
GAZETY POLKOWICKIłJ 

Tradycyjnym zwycza
jem w tym okienku 
prezentujemy sylwet
kę kolejnego połko
wickJego sportowca. 
Tym razem będzie to 
znana biegaczka l 
koszykarka polko wic
kiego ,Orla". Jest nią 
DOMINIKA PRA
SKA. 

• Jak oceniasz swój start w tegorocz
nym biegu o umpkę Górniczą? 

Jeslem przekonana, że stać mnie było 
na lepszy wynik. Niestety, dwa miesiące bez 
treningu dają o sobie znać. 

• Czy dokonałaś już wyboru co do upra
wianej przez Ciebie dyscypliny - koszy
kówka czy lekka atletyka? 

Tak naprawdę nie wiem. Nie potrafić 
na dziś ostatecznie rozstać się z którq,1 z 
tych dyscyplin . Oble sprawiają mt tyle rado
ści t satysfakcji, że przyzna pan jest to dosyć 
trudny wybór. Podczas wakacji uczestniczy
łam w obozie przygotowawczym polkowic
kich koszykarek. Czuję się w tym zespole 
znakomicie, w związku z tym nie wyobra
żam sobie rozstania z Irenerem I koleżanka
mi. Lekkoatletykę l1aktuję raczej jako dodat
kowq przygodę, z której równie trudno zre
zygnować. 

• Jak to wszystko się zaczęło? 
Byłam w tr%eciej klasie podstawówki, 

kiedy pan Krzysztof Olszyńskt rozpoczął ob
serwacje na lekcjach wf wybierając najlep
sze z dziewcząt do koszkarskiego zespołu . 

Tak się złożyło, że zauważył również i mnie. 
J tak w zasadzie zaczęła się moja przygoda 
ze sportem. To już sześć lal. 

• •.• a z królową sportu 
Swego "zasu pan Witold Krzemiński za

proponował mi bieganie. Początkowo biega
łam na 3 km. Wzięłam udział w kilku za
wodach, wypadłam pomyślnie I to trwa do 
dziś. Lubię biegać, robię to z przyjemnością I 
pewnie będzie tak dalej. 

• Szkoła, uprawianie dwóch dyscyplin. .. 
... I jeszcze nauka gry na gitarze. 

• Jak znajdujesz na to wszystko czas? 
To chyba kwestia przyzwyczajenia i 0'8a

nizacji własnego czasu. Po 1,5 godzinie dzien
nie porunęcam treningom na każdą dyscy
plinę. Około 40 minut dnia przeznaczam 
na grę na gitarze. Pozostały czas /O nauka I 
obowiązki domowe. 

• A jak spędziłaś wakacje? 
Byłam dwukrotnie we Włoszech, w Cze

chach na obozie z koszykarkami I wreszcie 
w Międzyzdrojach. Poznałam wielu cieka
wycb ludzi. 

• Czy chciabbyś kogoS pozdrowIł? 
Szczególnie pozdrawiam rodziców, mo

ich tlauczycieli i obydwu trenerów. 

STRONA SPORroWA 
pod redakcją AtuJrzeja Lecha 



BARAN 
Nareszcie z górki. Wsz tkJe sprawy ułożą 
się teraz po Twojej . Niespodziewany 
przypływ gotówki4'U .... <W!""'i CI nareszcie zre
alizować dawne 4lóJ •• ..-a"'l'"'1i .. , 

BYK 
Przed Tobą czas wytętonej pracy. Będziesz 
musiał włożyć ilku, by podołać 
zobowiązaniom radę ze wszyst-
kim j~U skon się teraz na spra-
wach najwatnlejs Ch. W niedzielę - miła 

wladomo~. 

BLIŹNIĘTA 
Decyzja, którą podj I~ zaskoczy Twoje oto-
czenie. Będzles rwowany, ale 
nie zbaczaj z ob I. Pokonasz trud-
noScl szybciej ewasz. Zaufaj 
swojej intuicji I na przód. 

RAK 
Twoja troska o Inny,ch zostanie doceniona 
przez najbli1.szy I im jednak samo-
dzielnie decydow ej stracisz swoją 
pozycję, a tego ob lę najbardziej. Nie 
lekcewat teraz żadn}l dolegliwOOd, Idt do 
lekarza. 

2 3 
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HOROSKOP. 
LEW 

Przed Tobą crv,l<n/np dni. Wykorzystaj ten 
czas na lub przyjad6lml. 
W sobotę ze swojej prze-
szł~. Będzie to Nle spodzie-
waJ się Jednak unikniesz roz-
czarowania. 

PANNA 
Poszalal~ ostatnio, czas wr6dć do rzeczywi-
stości. Nie lekcewa go przeziębienia, 
skutki mogą o powatnlejsze nit 
sądzisz. Możesz o espodziewany list, 
który sprawi Q o do~. Zastanów 
się dobrze nad odpowiedzią. 

WAGA 
Twoja derpliwooć zosianle teraz wystawio
na na dętką próbę le wpadaj Jednak w 
panikę, Jest~ do serwatorem I po-
trafisz wl~wl ację. To tylko 
gra I Ty O tym j wiary w siebie, 
a wszystko ułoży się po ojej m~11. 

SKORPION 
NajbUtsze dni UDlryruiJ-,lWl\ załatwianiu spraw 
rodzinnych. się teraz odwagą 
w podejmowaniu Inaczej ktoo może 
Clę zaskoczyć I mógł polem 
niczego zmienić. liczyć na Raka. 

STRZELEC 
Ogólnie dObre_d Tobą . Zwróć jed-
nak większą uwa oje zdrowie. J~U 
pojawią się na e lecz się sam, Idt 
do lekarza. lGed o robił~ badania 
kontrolne? Lepi legać niż leczyć. 

KOZIOROŻEC 
,zpajdt czas na rozmo

wę z partnerem"'-~"'''''epleJ w sobotę. Poza 
tym czeka Qę lanka w pracy. KtaS 
nareszde doc zaangażowanie. Pro-
pozycja Jaką o zaskoczy Clę. 

WODNIK 
Czeka Clę n1es wana podróż, ale bę-
dzie dła Ciebie .korzystna. Przed wy-
jazdem załatw zaJ.~~}l~wy. Wszystko po-
winno ułożyć si Możesz liczyć na 
wsparde Wagi, Twojej stronie. 

RYBY 
PamiętaJ, że inni też potrafią liczyć. Czy 
dobrze ocenlł~ s Twoja decyzja mote 
wywołać dute ·e. Jesteś pewny, 
te to jedyne tak, to dZiałaj 

szybko, ale ro e. Błąd móglby Clę 

wiele kosztować, a Ty nie możesz sobie na 
to pozwolić. 

Krzyżówka 
19/59 

• • 
• • 
• • 34 3S 

• • 
• • 

PIONOWO: 
1) do prania lub grania 
2) z pastą do zębów 
3) Marusla z .Czterech 

pancernych I psa· 
4) słodki wypiek 
5) niemieckie miasto 

słynące z porcelany 
6) znaki zodiaku 
7) wyspa w Indonezji 
8) gatunek malpy 

14) miała dwa warkocze 
15) wysuszona skrobia z 

bulw manioku 
17) sąsiednie państwo 
18) znawczyni piękna 
19) smaczny, brązowy 

napój 
20) teren obsługi kelnera 
21) okienko na statku 
28) wylot wulkanu 
29) różanecznJk 
30) gruba gałąt 
31) nacja 
32) wczesna pora 

POZIOMO: 
1) potocznie: potrawa z 

surowego mięsa 
6) miasto na Górnym 

Śląsku 
10) złowił Złotą Rybkę 
11) rączy koń 
12) .owłoslony" kwiat 
13) imię Młynarskiej 
16) pracuje pod wodą 
19) dawniej statek 
22) zamyka zdanie 
23) rzeka, prawy dopływ 

Bzury 
24) kuje 
25) wnęka sypialna 
26) konto z motliwoocią 

natychmiastowej wy~ 
płaty 

27) przełęcz w Karkono
szach 

30) pokann dła kanar
ków 

33) słynny polski lotnik 
przedwojenny 

Rozwiązanie krzyżówki (wydęty z gazety I nakiejony diagram kr.tyt6wkO 
należy przesłać na karde pocztowej na adres redakcji do dnia 21 wrz~nla 
1995 r. Nagrodą za prawidłowe rozwiązanie knytówki Jest talon o 
wartOOd 20 złotych, ufundowany przez Księgarnię .Calliope l", Rynek 4, 
Polkowice. 

33) żagiel najbardziej wy
sunięty do tyłu 

34) ... jednodniówka, 
owad 

35) mieszkanko myszki 

36) dochody rodziny 
królewskiej 

37) spalił Rzym 
38) zawal 
39) pustelnJk 

Rozwiązanie krzyżówki z Gazety Polkowlckiej 18/95 I nazwisko 
osoby wylosowanej spOOr6d prawidłowo rozwiązanych krzyżówek poda
my w następnym numerze gazety (.G.P. 20/ 95") . 

40) krajan 
41) Jezioro w Afryce 
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